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Geachte dames en heren, 

 

De SP heeft diverse vragen gesteld voor de commissie afgelopen woensdag 23 mei 2018. Hierna volgt de 

schriftelijke beantwoording. 

 

1. Vragen over camerabeelden 

Onlangs zag de SP op de Facebook-pagina van de politie Hilversum een tweetal filmpjes van 

achtervolgingen. Die beelden hadden, voor zover de SP kan zien, niet als doel om die mensen op te 

sporen, maar meer als doel om op te scheppen over hoe goed de politie zijn werk doet. Daarbij zijn 

volgens de SP op niet toegestane gronden persoonsgegevens openbaar gemaakt. Ook schiet dit duidelijk 

het doel van het cameratoezicht voorbij, want de camera’s zijn bedoeld voor de veiligheid van onze 

inwoners en niet voor marketing doeleinden voor de politie. Helaas kent Hilversum geen camerabeleid, 

iets waar de SP in oktober al voor pleitte, en iets waardoor er kon worden getoetst of de publicatie van 

deze beelden was toegestaan. 

- Is er toestemming door de gefilmden verleend voor het delen van de desbetreffende filmpjes? Zo Nee, 

deelt de burgemeester de mening van de SP dat de publicatie van deze camerabeelden buiten het doel 

valt van de camera’s en dus niet had mogen gebeuren? 

- Zal de burgemeester zich inzetten voor de verwijdering van de beelden die al duizenden keren 

bekeken zijn? 

- Voorkomen is beter dan genezen en een duidelijk camerabeleid kan dit voorkomen. Zal de 

burgemeester met zo een camerabeleid komen? Zo ja, wanneer kunnen we het verwachten? Zo nee: 

Waarom niet? Kan de burgemeester dan op zijn minst in het driehoeksoverleg duidelijk maken dat dit 

niet kan en met de politie afspreken maken omtrent publicatie van camerabeelden 

 

Ad 1. Antwoorden 

De beelden op de Facebookpagina zijn afkomstig van de bodycam van de politie en vormen geen inbreuk 

op privacy. Bij de aanhouding van de dronken motorscooterrijder die zonder rijbewijs reed zijn de beelden 

afkomstig van het publiekelijk cameratoezicht. Ook op basis van deze beelden is de privacy van de 

bestuurder van de scooter niet in het geding gekomen. Deze beelden zijn bedoeld om de burgers een inkijk 

te geven in het operationele werk van de politie. De politie krijgt van veel bewoners positieve reactie terug 

op de transparante wijze waarop dergelijke acties worden uitgevoerd. Bij het selecteren van de beelden 

kijkt de politie kritisch naar de privacy van de betrokkenen. Op de filmpjes wordt duidelijk dat 

aangehouden personen de veiligheid in gevaar brengen, maar zelf niet te identificeren zijn. De beelden 

worden dan ook niet verwijderd, omdat dit niet nodig is. Verder is er al sinds 2012 een cameraprotocol 

voor het gemeentelijk cameratoezicht. 
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2. Vragen over de veiligheid van het openbaar wifi in het centrum 

Sinds anderhalf jaar is in het centrum van Hilversum een openbaar wifinetwerk beschikbaar. Echter er zijn 

veel zorgen op het gebied van veiligheid. Men zou namelijk kunnen worden afgeluisterd of zich verbinden 

met een vals netwerk. Het National Cyber Security Centre (NCSC) adviseert het gebruik van een VPN bij 

openbare netwerken. De SP gelooft dat de gebruikers van het openbaar wifi geïnformeerd zouden moeten 

worden over het veilig omgaan met openbaar wifi. De gemeente, als opdrachtgever voor een openbaar 

wifi in het centrum, zou daarin ook een rol moeten spelen. Dit informeren kan door borden in het centrum 

of door, voordat iemand verbinding maakt met het wifi, de gebruiker een aantal tips te laten zien voor 

veilig gebruik hiervan. Voor inspiratie over die tips zou bijvoorbeeld het volgende artikel op de 

correspondent: https://decorrespondent.nl/5243/de-digitale-zelfverdedigingsgids-bescherm-jezelf-op-het-

web/2112665455362-61060381. Kan de burgemeester toezeggen dat hij deze maatregelen en andere 

maatregelen waardoor de veiligheid van de gebruiker van het wifi in het centrum toeneemt, gaat 

onderzoeken en de raad uiterlijk september informeren over dit onderzoek? 

 

Ad 2. Antwoorden 

Open netwerken worden op talloze plaatsen aangeboden. In Hilversum is er het open Wifi netwerk in het 

Centrum en op De Gijsbrecht. Daarnaast bieden tal van winkels en horecazaken openbaar wifi. Gebruikers 

van dit soort netwerken zijn zich in toenemende mate bewust van de mogelijkheden en van de 

beperkingen. Bij de gemeente zijn geen meldingen binnengekomen van schade als gevolg van onveilig 

gebruik van het open Wifi-netwerk in het centrum. Toch zijn we bereid met Ziggo in overleg te gaan of 

waarschuwen een mogelijkheid is en van meerwaarde is. De raad zal uiterlijk september worden 

geïnformeerd over de uitkomsten van dit overleg. 

 

3. Vragen van de SP aan burgemeester Broertjes over LHBTI 

In november 2016 is er een motie omtrent LHBTI beleid door de SP c.s. ingediend waarna een toezegging 

kwam van het college om in het derde kwartaal van 2017 te komen met een emancipatiebeleid voor deze 

groep en dat Hilversum zich aansluit bij het convenant regenbooggemeenten. Dit laatste is gebeurd. Er is 

voor 1 jaar een ambtenaar voor 0,2 fte beschikbaar gesteld. Wij hebben echter nog geen emancipatiebeleid 

gezien. Dus de SP wil graag weten: Wordt de ambtelijke tijd ook de komende jaar beschikbaar gesteld? 

Wanneer kunnen we het emancipatiebeleid tegemoetzien? 

 

Ad 3. Antwoorden 

Ook dit jaar is er weer ambtelijke tijd beschikbaar. Voor de begroting is € 7.500,- gevraagd om kosten, die 

gemaakt worden door Hilversum Inclusief (voorheen werkgroep LHBTI), te dekken. Op 17 mei 2017 is de 

intentieverklaring ‘Lokaal emancipatiebeleid LHBTI’ ondertekend. Wij hebben als Regenbooggemeente 

beloofd ons de komende periode, samen met de minister van OCW, in te zetten om de veiligheid, 

weerbaarheid en sociale acceptatie van LHBTI- inwoners in Hilversum verder te bevorderen. Verder is er 

sinds mei 2017 een werkgroep LHBTI, ‘Hilversum Inclusief’. Hilversum Inclusief heeft diverse praktische 

zaken opgepakt; er is een logo ontwikkeld, de huisstijl is ontwikkeld en binnen de gemeente zijn 

gesprekken gevoerd over het feit dat Hilversum Regenbooggemeente is. Verder heeft Hilversum Inclusief 

kennis gemaakt met Roze in Blauw. Vanaf 2017 wordt er op 4 mei, tijdens dodenherdenking een krans 

gelegd namens de LHBTI-gemeenschap. En Coming Out Day heeft onze aandacht. Diverse externe en 

interne partijen zijn momenteel betrokken bij de ontwikkeling van het beleid, van het plan van aanpak. Er 

is vanaf 2017 een mooie samenwerking ontstaan. Onlangs is er een beleidsmatrix gevuld om de 

prioriteiten voor de komende tijd te bepalen. Er volgt een plan van aanpak, een actieplan en 

communicatieplan. In 2018 wordt dit plan uitgewerkt. 

 

  

https://decorrespondent.nl/5243/de-digitale-zelfverdedigingsgids-bescherm-jezelf-op-het-web/2112665455362-61060381
https://decorrespondent.nl/5243/de-digitale-zelfverdedigingsgids-bescherm-jezelf-op-het-web/2112665455362-61060381
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4. Vragen van de SP aan burgemeester Broertjes over de zaak omtrent het Perronnetje 

Gezien alle ontwikkelingen rondom ijssalon het Perronnetje, heeft de SP de volgende vragen: 

1. Kan de burgemeester ons inzicht verschaffen in de ontwikkelingen en de betrokkenheid bij deze zaak? 

2. Ziet de burgemeester nog mogelijkheden om mevrouw Emanuels op enige manier te steunen? 

3. Kan het college zich uitspreken tegen de vervolging van mevrouw Emanuels? 

 

Ad 4. Antwoorden 

Allereerst betreuren we de gebeurtenissen van afgelopen zomer rond ’t Perronnetje en wij begrijpen de 

maatschappelijke verontwaardiging die naar aanleiding daarvan is ontstaan. Het Openbaar Ministerie heeft 

bepaald dat zowel mevrouw Emanuels als een van de jongeren wordt gedaagd. We leven in Nederland in 

een rechtsstaat waarin het een ieder vrij staat om aangifte te doen bij de politie als hij of zij daartoe 

aanleiding ziet. Zo hebben we dat samen afgesproken. Het OM gaat over de vraag of verdachten gedaagd 

worden en over de strafmaat. Dat neemt niet weg dat de gemeente Hilversum betrokken is en zich 

betrokken voelt bij de gebeurtenissen en het verloop daarvan. Wij vinden het belangrijk en zetten ons in 

voor ondernemers, jongeren, maar ook andere buurtbewoners, zodat iedereen prettig woont en/ of werkt in 

Hilversum Oost. Daar hoort bij dat mensen respectvol met elkaar omgaan. De gebeurtenissen van vorig 

jaar rond ’t Perronnetje passen daar niet bij.  

 

De afgelopen maanden hebben gemeente en politie zich ingezet om de rust in de wijk te herstellen. 

Daarbij hebben we goede resultaten behaald. Desondanks heeft mevrouw Emanuels besloten te stoppen 

als ondernemer aan de Kleine Drift. Dat vinden we een zeer spijtige uitkomst. Mevrouw Emanuels heeft 

zelf de beslissing genomen om haar zaak aan de Kleine Drift niet voort te zetten. Dat hebben we helaas 

niet kunnen voorkomen. Wij hebben geprobeerd om met mevrouw Emanuels in contact te komen om te 

kijken of we nog iets voor haar kunnen doen, maar zij heeft aangegeven dat zij dat niet wilde. De 

gemeente en politie blijven zich de komende tijd inzetten voor een wijk waar bewoners zich veilig voelen 

en prettig samenwonen. Laten we niet vergeten dat Oost ook een buurt is waar veel goed gaat. 

Buurtbewoners weten elkaar steeds beter weten te vinden en zich actief inzetten voor een betere buurt en 

goed contact met buurtbewoners. 

 

Tenslotte veroordelen we de discriminerende uitlatingen die tijdens het incident zijn gedaan en uiteraard 

hebben deze gebeurtenis en nasleep een diepe indruk hebben gemaakt op mevrouw Emanuels. Welke 

naam je er ook aan geeft, de uitlatingen die zijn gedaan door een van de jongens in het filmpje vinden we 

ontoelaatbaar en respectloos. Het is nu aan de onafhankelijke rechter om een uitspraak te doen over deze 

zaak. 

 

5. Vragen over de plaatsing van camera’s in bedrijventerreinen Hilversum West en Zuid 

Op 30 april 2018 zijn de eerste palen de grond in gegaan in het Havenkwartier, op de Vaartweg, 

Vreelandseweg, Zeverijnstraat, Kerkelanden en de Van Ghentlaan. De palen zijn voor meerdere 

beveiligingscamera’s op deze industrieterreinen. De plaatsing van vaste camera’s in de publieke ruimte is 

een aangelegenheid van de gemeenteraad. Wij begrijpen dat deze camera’s deels op private en deels op 

publiek terrein staan. http://www.stadsfondshilversum.nl/camera-beveiliging-in-hilversum-zuid-en-west/  

1. Is de burgemeester op de hoogte van de plaatsing van deze camera’s? 

2. Gezien de plek en de reikwijdte van deze camera’s (ook de publieke ruimte), heeft de gemeente 

afspraken gemaakt over het plaatsen van deze camera’s? 

3. Heeft de gemeente afspraken gemaakt over de verwerking van de verkregen beelden? 

4. Waarom is de gemeenteraad niet actief geïnformeerd over de plaatsing van deze camera’s? 

5. Worden bezoekers van deze ruimtes actief geïnformeerd over de verwerking van de persoonsgegevens? 

 

Ad 5. Antwoorden 

Ik ben op de hoogte van de plaatsing van deze camera’s. Deze vorm van cameratoezicht is een bekend 

verschijnsel op tal van bedrijventerreinen in Nederland waarmee het aantal inbraken beduidend wordt 

verminderd. Er gaat een preventieve werking uit van de camera’s, dankzij de bebording bij het aanrijden 

van het bedrijventerrein. Met deze maatregelen kan de ondernemersvereniging verder professionaliseren. 

Deze vorm van cameratoezicht valt niet onder artikel 151C Gemeentewet (publiek cameratoezicht). Het is 

particulier cameratoezicht, waarbij het bestuur van de ondernemersvereniging Zuidwest leading is. 

Ondernemers zetten privaat cameratoezicht in om goederen en/of personen te beveiligen. De camera’s 

worden geplaatst in het kader van het Keurmerk Veilig Ondernemen (KVO) dat op beide terreinen loopt.  

 

http://www.stadsfondshilversum.nl/camera-beveiliging-in-hilversum-zuid-en-west/
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De ondernemersvereniging bereidt zich voor op parkmanagement en camerabeveiliging biedt daar een 

goede ondersteuning in. De effecten van camerabewaking op bedrijventerreinen zijn gunstig voor wat 

betreft inbraken en overlast. 

Verder is er een protocol waarin staat hoe wordt omgegaan met de beelden. De beelden worden niet 

verwerkt. Kort gezegd: er wordt niet live uitgekeken, alleen de ondernemersverenging kan op verzoek van 

de betreffende onderneming beelden aan deze beschikbaar stellen in geval van een strafbaar feit tegen die 

onderneming gepleegd, bijvoorbeeld een inbraak. 

De gemeenteraad is niet actief geïnformeerd over de plaatsing van deze camera’s omdat het een particulier 

initiatief betreft. Over de plaatsing van de cameramasten in gemeentelijke grond is een overeenkomst met 

de gemeente gemaakt over onderhoud, vergoeding en beheer. 

Door middel van plaatsing van borden bij de ingangen tot de bedrijventerreinen wordt aan iedere bezoeker 

kenbaar gemaakt dat er sprake is van gebruik van camera’s. Verder vindt er geen verwerking van de 

persoonsgegevens plaats. 

 

Hoogachtend, 

de burgemeester van Hilversum 

 

 

P.I. Broertjes 


